
 

 

Skolebestyrelsesmøde 
 
Lindbjergskolen 

Mødedato: 20.09.2022 kl. 18.15 – 20.00 
Personalerum, 1. sal ved trappe 

Næste møde: 25.10.2022 kl. 18.15 – 20.00 
Personalerum, 1. sal ved trappe 

Deltagere: Ole Thomasen (formand), Lea Kjær Geiger, Louise Eide Hartung, Stine Niebuhr Henriksen, 
Søren Haubjerg Sørensen, Søren Lausdahl, Kirsten Gamborg, Leah 7C, Laura 8D, Erik Søgaard, 
Christian Mikkelsen, Bjarne Boytang.  

Afbud: Rikke Binderup Damm (næstformand), Mads Pedersen  
 

Dagsorden 
 

1. Elevråd 
2. Ny klassesammensætning i overbygningen 
3. Principper og ordensregler 
4. Tilbagemelding fra forældremøder 
5. Forældresamarbejde ved kritiske situationer 
6. Orientering fra mellemtrin og SPX 
7. Orientering 
8. Evt. 

                                 

 Dagsorden  

Ad 1. 
18.15 – 
18.25 

Elevråd Nyt fra elevrådet 
 
Elevrådet har haft første møde siden deres 
konstituering. 
Mødet blev brugt på at komme med ideer, 
som elevrådet vil arbejde videre med.  
 
Formand og næstformand har i dag været til 
møde med fælles elevråd. 
Formanden blev valgt til næstformand for det 
fælleskommunale elevråd. 
 



Ad 2. 
18.25 – 
19.00 

Ny klassesammensætning i 
overbygningen 

Det er et ønske om at lave ny 
klassesammensætning, når eleverne starter i 
overbygningen, 7. årg. – første gang i 24/25. 
Erfaringer fremlægges. 
Bestyrelsen skal tage stilling til, om den 
anbefaler, at vi går videre med tiltaget. 
 
Drøftelse af om det er noget, ledelse og 
medarbejder skal gå videre af.  
 
Oplæg ved lærer om erfaringer fra tidligere 
skole med dannelse af nye klasser. 
 
Formålet er 

- At skabe lige muligheder for udvikling i 
klasserne 

- At skabe det bedste læringsmiljø 
- At skabe en fælles kultur på årgangen 
- At give elever mulighed og erfaring 

med at indgå i nye faglige og sociale 
relationer 

- At bryde gamle mønstre 
- At skabe større socialt netværk. 

Gennemgang af hvordan processen blev 
grebet an. 
 
Erfaring fra tidligere 

- Nogle forældre og elever er nervøse. 
- Det er en stor læreropgave 
- Det er ressourcekrævende i starten 
- Mere homogene klasser 
- Elever gav udtryk for en styrkelse af 

det sociale liv 
- Elever gav udtryk for at det styrkede 

deres personlige udvikling. 
 
Drøftelse af fordele og ulemper ved nye 
klasser. 
Drøftelse af problematikken omkring 
konfirmation.  
Drøftelse af hvornår det i så fald skal træde i 
kraft.  
 
Bestyrelsen bakker op om, at ledelsen 
arbejder videre med dannelse af nye klasser. 
Et evt. oplæg drøftes på et senere 
bestyrelsesmøde. 
 
 



Ad. 3 
19.00 – 
19.15 

Principper og ordensregler Vi tager fat på gennemgang af principper og 
ordensregler som findes på: 
https://lindbjergskolen.aula.dk/praktisk-
info/vaerdiregelsaet-principper 
Vi arbejder med ”Princip for 
klassedannelse”. Desuden drøftes, hvordan 
skolebestyrelsen ønsker at arbejdet med 
principper skal foregå. 
 
Hvis der dannes nye klasser i 7. klasse, skal 
det skrives ind i principperne.  
 
Formuleringen drenge / pige ændres til køn. 
Formuleringen om 2-sprogede fjernes. 
 
Fremadrettet vil vi arbejde med en indledning 
til vores principper. 
 
 

Ad 4. 
19.15 – 
19.25 

Tilbagemelding fra 
forældremøder 

Der orienteres fra forældremøderne, hvis der 
har været relevante kommentarer til 
skolebestyrelsen 
 
Problematikken omkring, at det er svært at få 
forældre til at melde sig til forældrerådet, blev 
drøftet.  
 
Bestyrelsen vil tage emnet op, når princippet 
om skolehjemsamarbejde drøftes.  
 
I indskolingen har rengøring været taget op. 
Synlig rengøring betyder, at der er områder 
der bliver gjort rent i løbet af dagen, dvs. kan 
være beskidt om morgenen. 
 
Eleverne oplever, at toiletterne er ikke er 
rene. 
Måske kan der tages flere snakke rundt i 
klasserne? Under corona hvor der var 
opdelte toiletter, var det nemmere at tage en 
snak med den enkelte klasse. 
 
 



Ad 5. 
19.25 – 
19.40 

Forældresamarbejde ved 
kritiske situationer (uden 
deltagelse af elevråd) 
 

Når der opstår kritiske og voldsomme 
situationer i skoletiden, er 
forældreinformation en del af opgaven for 
medarbejdere og ledelse.  
Der orienteres om skolens handlerum og 
forældres ønske og forventning til information 
drøftes. 
 
På næste skolebestyrelsesmøde drøftes et 
udkast til beskrivelse af skolens 
håndteringsmuligheder. 

Ad 6. 
19.40 – 
19.45 

Orientering fra mellemtrin og 
SPX 

Bjarne Boytang informerer om mellemtrin og 
SPX. 
 
Der har være en fælles opstartsdag, for 
specialklasselærerne i Herning kommune.  
 
SPX skal arbejde med et KRAP forløb i det 
kommende skoleår.  
Der er opstart lørdag d. 1/10.  
Der er kommet ny skolepsykolog til SPX.  
SPX arbejder på et tættere samarbejde med 
Vildbjerg skole. 
Mellemtrinnet er kommet godt i gang.  
 
Der er 2 lærere på barsel. Der er rykket en 
lærer op fra indskolingen, og der er ansat en 
ny i et barselsvikariat.  

Ad 7. 
19.45 – 
19.50 

Orientering Næste budgetår forventer vi, at der vil 
komme nogle besparelser. 

Ad 8. 
19.50 – 
20.00 

Evt. Der er gang i byggeri i Gjellerup. Obs på om 
der kommer tung trafik på skolevejene.  
 
Forslag til kommende punkt. Musikprofil på 
Lindbjergskolen.  

 
Referatet blev godkendt (fraværende ved godkendelse Rikke og Mads, samt elevråd) 
 
 
 
 
Ole Thomasen/Erik Søgaard 
  
 


